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 دیروز آیین اختتامیه چهاردهمین 

جشــنواره پژوهش و نــوآوری در گزارش
مدیریت شهری و نهمین جشنواره 
پژوهش و آموزش در مدیریت شــهری و روستایی 
برگزار شد و علیرضا زاکانی، شهردار تهران در حاشیه 
این مراسم و در جمع خبرنگاران از تشکیل گروه کار 
)کارگروه( برای بررسی معضل آلودگی هوای تهران 
خبر داد و گفت: »این موضوع روز یکشنبه )27آذر( در 
هیأت دولت مطرح و رئیس جمهور هم مباحثی مبنی 
بر رسیدگی به این معضل بزرگ که سالیان سال است 
سبب آزار شهروندان شده، مطرح کرد و مقرر شد گروه 
کاری تشکیل شود و اولویت ها را احصا و از ظرفیت ها 
استفاده کند و به سرعت پاســخ معتبری به مشکل 
آلودگی هوا داده شود. همچنین تصمیم بر آن شد تا 
وزیر کشــور متولی این کار شود و سایر دستگاه های 

متولی )23دستگاه( در جلسات این گروه کار حضور 
داشته باشند.«

به گزارش همشــهری، شــهردار تهــران در میان 
برگزیدگان طرح های پژوهشی بر موضوع مشارکت 
نخبگان تأکید و عنوان کرد: »باید شــبکه نخبگان و 
چگالی بالای دانشی را شناسایی و به آنها تکیه کنیم 
تا آنها مختصات ایده آل را مشــخص و ما به ســمت 
آن حرکت کنیم.« ســپس علیرضا زاکانی در جمع 
خبرنگاران حاضر شد و به تشــریح وضعیت ناوگان 
حمل ونقل عمومی پایتخت پرداخت و گفت: »آلودگی 
هوا به واسطه گازهای مضر و ذرات معلق ایجاد می شود 
که مقابله با هرکدام راه حل های خاصی دارد و سعی 
ما این است تا با تقویت حمل ونقل عمومی و کاهش 
استفاده از وسایل نقلیه شخصی بتوانیم شرایط را به 
سمت وسویی سوق دهیم که رفاه شهروندان فراهم 

شود.« او در ادامه با بیان اینکه ناوگان عمومی تهران 
فرسوده اســت، عنوان کرد: »در نوسازی و بازسازی 
این نــاوگان ،جــدول زمانبندی دقیقــی را دنبال 
می کنیم که هم با الگوهای جدید حمل ونقلی و هم 
با سیاســتگذاری هایی که صورت می گیرد بتوانیم 
خدمات را رشد دهیم و شرایطی در شهر ایجاد شود 
تا از یک سو هوا بهتر و از سوی دیگر معضل ترافیک 
حل شود.« شهردار تهران درخصوص دعوت سازمان 
بازرسی از برخی مسئولان سابق در حوزه آلودگی هوا 
گفت که چنین دعوت نامه ای برای شهرداری تهران 

ارسال نشده است.

برقی شدن 300هزار دستگاه موتورسیکلت
 شهردار تهران درباره عملیاتی شدن طرح برقی کردن 
موتورســیکلت ها، اینگونه توضیح داد: »برقی شدن 
300هزار دستگاه موتور کار در اولویت قرار دارد تا بتوانیم 
از این طریق کمک ویژه ای به رفع آلودگی هوا کنیم. چرا 
که هر موتوربه طور  میانگین 4تا 7برابر پراید آلایندگی 
دارد. همچنین حدود 6ماه پیش کاری را با اداره پست 
آغاز کردیم و 550دستگاه موتوربرقی برای کارمندان 
این اداره سفارش داده ایم که در یکی از شنبه هاي امید 
و افتخار رونمایی می شــوند. در راســتای برقی کردن 
موتورسیکلت ها بین 30تا 100میلیون تومان تسهیلات 
قرض الحسنه پیش بینی شده که از طریق تفاهم با بانک 

قرض الحسنه مهر ایرانیان انجام می شود.«

 واگن های استیجاری مورد اقبال شهرداری
علیرضا زاکانی درباره تعیین تکلیف پیشنهاد واگن های 
استیجاری هم گفت: »این موضوع در حال پیگیری 
و رایزنی با کشــورهای چین و روســیه است و هنوز 
به  قرارداد منجر نشــده اســت و امیدواریم این ایده 
عملیاتی شود. اگر بنا باشــد در همین 7 خط فعلی 
سرویس مناسبی به مسافران داده شود نیاز به 2هزار و 
500دستگاه واگن داریم که اکنون هزار و 500دستگاه 
واگن در شرکت مترو موجود است که بخش عمده ای 
فرسوده هستند. به همین دلیل نوسازی، بازسازی و 

خرید واگن برای مترو در دستور کار قرار دارد.«

اتوبوس ها در مسیر نوسازی
ناوگان اتوبوسرانی هم مورد دیگری بود که سکان دار 
پایتخت به آن اشــاره و عنوان کرد: »اکنون 2هزار و 
550دستگاه اتوبوس و مینی بوس در این ناوگان وجود 
دارد که اکثر آنها به دلیل فرسودگی از سرویس دهی 
خارج می شوند و نیاز به تعمیر دارند. به هرحال حدود 
یک دهه نوسازی این ناوگان مورد غفلت قرار گرفته 
و سال گذشته 175 دســتگاه اتوبوس نوسازی شد 
و امسال هم 152 دســتگاه از طریق وزارت کشور به 
تهران اختصاص داده شد. حدود 640دستگاه اتوبوس 
قدرالسهم تهران از سوی وزارت کشور است که سهم 
شهرداری به وزارت کشور پرداخت و تعدادی اتوبوس 
تحویل داده شده و امیدواریم مابقی هم تأمین شود.«

پروندهآلودگیهوا،رویمیزوزیرکشور
شهردار تهران از تشکیل کارگروهی ویژه، به دستور رئیس جمهور برای رسیدگی به معضل آلودگی هوا خبر داد

با مشارکت خانواده ها، میزان زباله گردی در بسیاری از مناطق تهران کاهش یافته است
افزایش مشارکت شهروندان در تفکیک زباله از مبدأ

جزئیات اصلاح لایحه بودجه 1401

 سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران هر سال 

پسماند
اقداماتی را برای مدیریت پسماند و تفکیک زباله از 
مبدأ انجام می دهد. آخرین اقدام به بهره برداری از 
مجتمع MRF پهنه کوهک برمی گردد که ســبب شــده تا روزانه 

750تن زباله کمتری وارد مرکز آرادکوه شود. 
در کنار آن، اقداماتی چون تشویق شهروندان به مشارکت در تفکیک 
زباله از مبدأ صورت گرفته است، موضوعی که علاوه بر انتقال زباله 
کمتر به مرکز آرادکوه، رفته رفته منجر بــه کاهش زباله گردی در 

پایتخت می شود.
 به گزارش همشهری، ســازمان مدیریت پســماند در ماه گذشته 
55غرفه پسماند خشک به سطح شهر اضافه کرد. زیرا در طرح های 
مختلفی که برای مشــارکت مردمی صورت گرفته، احداث مراکز 
پسماند خشک با استقبال چشمگیر شهروندان روبه رو شده است. 
هم اکنون برخــی از غرفه ها مانند گل مانــد و هایپرماند در مناطق 
22گانه با استقبال مواجه شده و سازمان مدیریت پسماند درصدد 

افزایش غرفه های پسماند خشک است. 
درحال حاضر  کمتر از 500غرفه پســماند خشــک در سطح شهر 
تهران احداث شده تا شهروندان به ازای تحویل پسماند خشک کالا 
یا مبلغ نقد دریافت کنند. در عین حال، شهروندان با تماس تلفنی با 
سامانه 137می توانند درخواست خود را برای تحویل پسماند خشک 
ثبت کنند. پــس از آن، خودروهای ملودی بازیافــت در مقابل درِ 

منزل حاضر می شوند تا پسماند خشک را تحویل بگیرند. همچنین 
طرح شنبه های بدون پسماند برای کاهش پسماند و حذف پدیده 

زباله گردی اجرا می شود. 
شهردار منطقه 19با اعلام اینکه کاهش میزان تولید پسماند هر شنبه 
توسط خودروهای ملودی همراه با آموزشگران مدیریت پسماند در 
نواحی پنجگانه منطقه اجرا می شود، گفت: »از ابتدای سال بیش از 
15هزار خانوار در این طرح مشارکت داشته اند و به طور میانگین هر 
هفته از طریق طرح جمع آوری پسماند خشک و در قالب تفاهمنامه 
با ساختمان های تجاری، اداری، آموزشی و مسکونی 20واحد به بالا، 

حدود هزار و 200کیلوگرم پسماند خشک جمع آوری می شود.« 
تورج فرهادی از اقدام به توزیع ۸10مخزن مخصوص پسماند خشک 
در ادامه این طرح یاد کرد و افزود: »در این طرح شهروندان ترغیب 
شده اند که روزهای شنبه از ساعت 9 تا 10 زباله های خشک خود را 
بیرون از ساختمان قرار دهند تا این پسماندها طی ساعت 10 تا 12 

جمع آوری شوند.« 
برپایی غرفه های اطلاع رسانی، نمایشگاه بهترین ها از دورریختنی ها 
و توزیع کیســه زباله جزو دیگر اقدامات تشــویقی اداره مدیریت 
پسماند است. شــهردار منطقه 19گفت: »آموزش 550باب مراکز 
و اصناف تجاری، آموزش بیش از ۸00نفر از خادمان و نمازگزاران، 
آموزش دانش آموزان به تعداد 2هزار و 100نفر و انعقاد تفاهمنامه با 

30مجتمع و مدرسه هم براساس این طرح انجام شده است.«

 امیر شهرابی
مدیرکل برنامه و بودجه شهرداری تهران

بودجه در شــهرداری ها برنامه جامع مالی اســت 
که در آن تمامــی خدمات،  فعالیت هــا و اقداماتی 
که باید طی سال مالی انجام شــود همراه با برآورد مبلغ و میزان مخارج و 
درآمدهای لازم برای تامین هزینه انجام آن، پیش بینی می شود و پس از 
تصویب شورای شهر قابل اجراست. در این سند پیش بینی و برآورد براساس 
مفروضاتی همچون هم راســتایی برنامه و بودجه، ویژگی های محیطی، 
الزامات قانونی، متغیرهای کلان اقتصادی نظیر شــاخص سطح عمومی 
قیمت ها، عملکرد سنوات گذشته و پیشرفت فیزیکی پروژه ها در چارچوب 
اصول متداول بودجه ریزی صــورت می گیرد. یکی از اصول بودجه ریزی، 
انعطاف پذیری و قابلیت اصلاح بودجه طی سال مالی است و تحت شرایط 
و اقتضائات مالی امکان ارائه اصلاحیه بودجه )کاهشی/افزایشــی( وجود 
دارد. بودجه سال 1401شهرداری تهران نیز متأثر از سیاست های کلان 
کشور و دولت بوده و براساس بخشنامه ابلاغی وزارت کشور برای تنظیم 
بودجه سال 1401شهرداری ها، تهیه و پس از سیر مراحل قانونی به تصویب 

شورای اسلامی شهر تهران رسیده است. در این شرایط بدیهی است هرگونه 
تصمیم گیری خارج از مفروضات پیش بینی شده در بخشنامه های ابلاغی 
در سطح دولت و مجلس می تواند به صورت مستقیم و غیرمستقیم بر منابع 

و مصارف شهرداری تأثیرگذار باشد.
یکی از مفروضاتی که اصلاحیه بودجه سال 1401را ضروری کرده است، 
مربوط به فصل سوم بخشــنامه بودجه سال 1401شهرداری های کشور 
می شود. در بخش ضوابط مالی تهیه و تنظیم بودجه در بخشنامه مذکور 
و ذیل جزء »یک« بند »الف« که مربوط به ضوابط حقوق و دستمزد است 
عنوان شده است که »مصوبه هیأت محترم وزیران درخصوص کارمندان 
رسمی، پیمانی، قراردادی و مصوبه شورای عالی کار درخصوص مشمولان 
قانون کار ملاک عمل خواهد بود. بدیهی است درصورت هرگونه تغییر در 
میزان افزایش حقوق و مزایای کارکنان شهرداری ها، اعتبار لازم بایستی در 
اصلاحیه بودجه لحاظ شود.« بنابراین براساس این بند، پیش بینی تغییر در 
میزان افزایش حقوق و مزایای کارکنان شهرداری ها در اصلاحیه بودجه 
لحاظ شده است. در این راستا با مصوبات مجلس شورای اسلامی پیرامون 
افزایش حقوق و دستمزد کارکنان تابع قانون کار و لایحه متناسب سازی 

حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان و ابلاغ آن توسط دولت به دستگاه های 
اجرایی، ارائه اصلاحیه بودجه سال 1401شــهرداری تهران الزامی شد. 
بنابراین در انطباق با بند »12« ماده »۸0« قانون تشــکیلات، وظایف و 
انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شــهرداران مصوب 1375و 
اصلاحات بعدی که بر لزوم تصویب اصلاحیه پیشــنهادی بودجه توسط 
شورای اسلامی شهر تهران تأکید دارد، اصلاحیه بودجه سال جاری برای 
ارائه به شورا جهت تصویب در دستور کار قرار گرفته است. باتوجه به مراتب 
یادشده، اصلاحیه بودجه سال 1401عمدتا در ارتباط با بار مالی افزایش 
حقوق و مزایا و دستمزد کارکنان و ناشی از اجرای مصوبات شورای عالی 
کار و لایحه متناسب ســازی حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان است؛ 
موضوعی که جزو تعهدات و تکالیف بودجه ای و هزینه های شــهرداری 
است و تحت تأثیر تورم به عنوان یکی از متغیرهای کلان اقتصاد کشور برای 
بهبود وضعیت معیشتی و جبران بخشی از کمبودهای افزایش حقوق سال 
1401انجام می پذیرد. بنابراین اصلاحیه بودجه سال 1401با هدف تامین 
کسری حقوق و مزایای کارکنان شهرداری  تهران جهت طی مراحل قانونی 

و تصویب به شورای اسلامی شهر تهران تقدیم شده است.  

 جبران ترک فعل 
مدیریت پنجم شهر

اخیرا رئیس پیشین شورای اسلامی شهر 
تهران موضوعی را با محتوای پیشرفت نمایی 
مدیریت شــهری جدید در حــوزه مترو، 
اتوبوس، آلودگــی هوا و مســکن، مطرح 
کرده اند که در نوع خود بسیار عجیب است. رئیس شورای پنجم 
شهر تهران، خود، مسئول پسرفت تهران بوده و شاخص ها نشان 
می دهد که در دوره مسئولیت ایشــان، در تمام زمینه ها به ویژه 
موضوعاتی که به آنها اشــاره کرده اند، پسرفت کاملا هویداست. 
در این رابطه چند نکته برای روشن تر شدن قضیه باید مورد توجه 

قرار گیرد.
ما واگن استیجاری را به عنوان یک اصل نپذیرفته ایم، اما 

شرایط در دوره پنجم )دوره قبل( به گونه ای رقم خورده که 1
امروز وضعیت بسیار نابسامانی را در متروي تهران شاهد هستیم و 
راه حل های سریع تا تأمین اصولی واگن ها را مدنظر قرار داده ایم. 
براین اســاس، تأمین 630 واگن به مرحله نهایی رسیده است و 
فرایند اداری تأمین آنها تا رسیدن به مراحل نهایی مذاکرات برای 
تأمین این واگن ها در دستور کار قرار دارد. از سوی دیگر تأمین 115 
واگن دیگر نیز در حال پیگیری است؛ بنابراین، برخلاف آنچه رئیس 
سابق شورا اعلام کرده، تأمین واگن در دستورکار جدی ماست. 
به عبارتی ما اقدام متوقف شده در زمان دوره پنجم را که ضرر و زیان 
جدی در روند تأمین واگن وارد کرد، احیا کردیم و امروز مدیریت 
شهری در این زمینه فعال شده تا با قراردادهای منعقد شده بتواند 

به وضعیت مناسبی برسد.
در تأمین واگن های اجاره ای، شرایط به این ترتیب نیست که واگن 
را وارد کشور کرده و به هر شکلی از آن  استفاده کنیم؛ بلکه باید 
استانداردهای لازم را داشته و با وضعیت داخلی هماهنگ باشند. 
این درصورتی است که موارد  مطرح شده از سوی رئیس سابق شورا 
نشان می دهد که ایشان در جریان روندهای کاری نیست و برخی 
افراد، داده های غلط به ایشان می دهند. ما در حال ترمیم خسارتی 
که ایشان، تیمشان، شورای پنجم و شهرداری گذشته ایجاد کرده، 

هستیم و عقب ماندگی ها در حال جبران است.
در بحث مسکن مطالبی نیز ارائه کرده اند. واقعیت اما در 

دوره 4 ساله 1396 تا 1400از قفل شدن ساخت وساز در 2
تهران حکایت دارد؛ زیرا مدیران آن دوره به گونه ای عمل کردند که 
در پی به هم خوردن وضعیت عرضه و تقاضا، میزان تقاضا به شدت 
نســبت به عرضه فزونی پیدا کرد؛ نتیجه آن هم امروز با گرانی 

مسکن و نابرابری بین تقاضا و عرضه خودنمایی می کند.
اصرار دولت سیزدهم، شورا و شــهرداری فعلی بر رونق مسکن 
در پایتخت، به همین دلایل اســت. هرچند شهرداری وظیفه 
مستقیمی در این زمینه ندارد، اما مشکل شهروندان تهرانی امروز، 
هم در بخش مسکن ناپایدار و هم در عدم تعادل بین عرضه و تقاضا 
موجب توجه شهرداری به مسئله مســکن شده است. با چنین 
رویکردی کلنگ احداث 33 هزار واحد مسکونی به زمین خورد و 
انعقاد تفاهمنامه برای ساخت 3۸0 هزار واحد در پایتخت، به امضا 
رسیده است. کارگاه های فنی فعال شده در شهر بر این موضوع 
صحه می گذارند. از طرفی، مجوز ســاخت یک طبقه اضافه در 
بافت فرسوده کلید زده شده است که مشارکت مردم را در حوزه 

شهرسازی رقم خواهد زد. 
در این میان به رئیس سابق شورای اسلامی شهر تهران باید یادآور 
شد که تصمیمات شان، قفلی بر شهر بود و ما اکنون با زحمت در 

حال کلید انداختن به این شهر قفل شده هستیم.
در حوزه اتوبوس باید بگوییم که شورای پنجم شهر تهران، 

این بخش را با 6 هزار دستگاه در ابتدای کار خود تحویل 3
گرفت و با 2هزار و 250 دستگاه تحویل داد تا مشکلات جدی در 
حمل ونقل عمومی ایجاد شود. برای کاهش این مشکل، از ابتدای 
کار مدیریت شهری ششــم تا امروز، هزار دستگاه به حمل ونقل 
عمومی وارد شــده، امــا به دلیل غفلــت دوره گذشــته، امروز 
اتوبوس  های فرسوده بسیار وجود دارند که از زمان استاندارد آنها 
گذشته و برای نوسازی به بودجه فراوان و فرصت لازم نیاز است. 
البته ما در حال انعقاد قرارداد برای تأمین 20 هزار دســتگاه ون 
هستیم تا ضعف در بخش اتوبوس جبران شود. مراحل قرارداد طی 
شــده و به زودی می توانیم حمل ونقل حوزه اتوبــوس را بهبود 
ببخشیم. همچنین با اســتفاده از توان 100 درصدی ظرفیت 
داخلی، با مجوز مسئولان ذیربط نسبت به واردات اتوبوس برای 
رسیدن به نقطه قابل قبول و اداره وضعیت اقدام کرده ایم. واردات 
اتوبوس های دست دوم هم با تطبیق اســتانداردهای روز انجام 
می شود. این اقدام، امر کمکی برای رسیدن به ظرفیت لازم یعنی 
تأمین حداقل 9 هزار دستگاه اتوبوس برای ساماندهی وضعیت 
است. بنابراین باید پرسید که چرا در دوره قبل حتی یک دستگاه 
اتوبوس به پایتخت اضافه نشد؟  با وجود این، امروز اقدامات مؤثر 

مدیریت شهری را مورد نقد قرار می دهند.
در بحث آلودگی هوا مدیریت شــهری در حوزه وظایف 

خود بیش از آنچه باید انجام می داده، انجام داده اســت. 4
شهرداری در سال گذشته 1200هکتار فضای سبز در پایتخت 
ایجاد کرده و امسال نیز 1500هکتار به فضای سبز اضافه می شود. 
امسال دست کم 4بوستان افتتاح شده که تمام این موارد در کاهش 
آلایندگی هوا مؤثر است. من فکر می کنم مطالب عنوان شده اخیر 
رئیس پیشین شورا، سراسر فرار به جلو است و به نوعی ترک فعلی 
که در دوره قبل انجام شده، وضعیت را به این شکل درآورده است.

تقریبا تمام پروژه های نیمه تمام پایتخت فعال شده است؛ 
به طوری که هر هفته در شــنبه های امید و افتخار این 5

 طرح ها را افتتاح می کنیم و این، نمایش روشــنی از بهره برداری 
برخی از طرح هایی است که بیش از 15 سال به طور نسبی متوقف 

بوده اند. پس شهر در یک روند پرشتاب در حرکت قرار دارد.
موضوع همسویی دولت و شورای ششم از سوی رئیس 

شورای شهر دوره پیشین مطرح شده  و باید پرسید مگر در 6
دوره قبل، شورای پنجم با دولت همســو نبوده اند، اما چرا هیچ 
اقدامی در مدیریت شــهری انجام نشــد؟ ایــن، بی تحرکی و 
عدم استفاده از ظرفیت ها را نشان می دهد. امروز همکاری جدی با 
دولت آغاز شده است. چنانچه در واگذاری 200 دستگاه اتوبوس 
۸0درصد منابع از ســوی دولت تأمین شــد؛ همچنین دولت 

77میلیون یورو برای مترو اختصاص داده است .
برخلاف اخراج شهردار پیشین از جلسات هیأت دولت، 

امروز شــهردار تهران در تمام جلســات هیأت دولت 7
به صورت فعال حضور دارد و ما نوید یک هم افزایی فراگیر را نه تنها 
در تهران بلکه در کشور شاهد هستیم و معتقدیم که دولت، توجه 
به مدیریت شهری را با جدیت در دستورکار دارد و شهرداری نیز در 
تلاش است که هم به دولت کمک کند و هم حداکثر استفاده را از 

ظرفیت این هم افزایی در خدمات رسانی به مردم داشته باشد.
 * نایب رئیس شورای اسلامی تهران

هلیا ســادات حسینی، سرپرســت اداره 
کل محیط زیســت و توســعه پایــدار 
شــهرداری تهــران از پیاده ســازی نظــام 
مدیریت ســبز در 562ســاختمان اداری 
شــهرداری تهــران خبــر داد و گفــت: 
کوچک مقیــاس  نیــروگاه  »احــداث 
خورشــیدی در ۳2ســاختمان، اجــرای 
2۷6راهــکار کاهنــده مصــرف انــرژی، 
معاینــه فنــی ۳2۳موتورخانــه، تجهیــز 
2۷5ســاختمان بــه سیســتم کنتــرل 
هوشمند گرمایشی، تجهیز ۳۸ساختمان 
به سیستم کنترل هوشمند سرمایشی و 
تجهیز ۳۴ساختمان به سیستم کنترل 
رادیویــی پایانه هــای دنــده دار و... برخی 
از دســتاوردهای نظــام مدیریــت ســبز 

هستند.«

562
ساختمان

حمیدرضا حاجوی، شهردار منطقه22 از 
اجرای طرح عمرانی نهرسازی و احداث 
جــدول به طــول 9هــزار متــر در معابــر 
تازه تأسیس خبر داد و عنوان کرد: »این 
عملیات عمرانی از ابتدای سال جاری به 
همت واحد توسعه و نگهداشت معابر 
معاونت فنــی و عمرانــی منطقــه اجرا و 
تاکنــون 6هــزار و ۷۰۰ متر طــول احداث 
جدول معابــر انجام و قرار شــده تا پایان 
سال هم 2هزار و ۳۰۰متر دیگر نهرسازی 
و احداث جــدول اجرا شــود.« پیــاده راه 
چهاربــاغ، خیابــان خادمیــن، نســیم 
سوم، شباهنگ، نسیم ۸، فرهیختگان 
و سلامت  از  معابر تازه تأسیس منطقه 

هستند.

9000
متر جدول

 دورهمی های خودمونی
 در غنچه های باغ امیرآباد

تعطیلی 2ســاله مدارس به دلیل بیماری کرونا، 
زندگــی آپارتمانی و عدم امکان بــازی کودکان 
در کوچــه و خیابان و خانواده هــای تک فرزند و 
دوری از اقوام و خویشــاوندان، زمینــه را برای 
مشارکت شهروندان محله امیرآباد )منطقه 6( در 
طرح های شهری فراهم کرد؛ مشارکتی که از دل 
آن اجتماع محور غنچه های باغ امیرآباد در رویداد 

ریحان شهر بیرون آمده است.
به گــزارش همشــهری، موضــوع اصلی طرح 
غنچه های بــاغ امیرآباد ضرورت فراهم ســازی 
بستر مناسب در راستای دوست یابی و برقراری 
ارتباطات اجتماعی برای کــودکان و نوجوانان 
با همراهــی و مراقبت خانواده هاســت. درواقع 
براساس طرح ارائه شده، خانواده ها برحسب نیاز و 
علاقه کودکانشان فعالیت های هنری، فرهنگی و 
آموزشی مشترک میان مادر و کودک را طراحی 

می کنند. 
در این دورهمی ها و در جلســات کارگاه نقاشی، 
ضمن ایجاد و تقویت روابط صمیمانه و همدلانه 
در بین مادران گروه و کودکان بــا هم، اهدافی 
چــون  ایجاد حــس تعلق نســبت بــه محله و 
دوســتی های محلی، دنبال می شود. باگذشت 
6ماه از فعالیــت گروه غنچه های بــاغ امیرآباد، 
دورهمی های روزهای پنجشنبه گروه به صورت 
مســتمر و با حضور پدران ادامه دارد و هر هفته 

موضوع متفاوتی  انتخاب می شود.

نقل قول خبر

عدد خبر

ریحان شهر

  پرویز سروری*یادداشت

مشارکت مردم در پروژه ها 
با نصب یک  نرم افزار

 
مسیر مشارکت شهروندان در اداره 
شهر تهران با نرم افزاری که به زودی 
معرفی خواهد شد هموار می شود تا 
از طریق آن، مردم بتوانند با مشاهده 
پروژه های گوناگون، نظــر خود را 
به اطلاع مدیران شــهری برسانند. 
به گزارش همشهری، شهردار تهران 
دیروز در حاشیه گردهمایی تبیین 
طرح بودجه ریزی مشــارکتی برای 
تحقق مردمی سازی  اداره شهر در این 
خصوص گفت: »مردم با اســتفاده از  
یک نرم افزار تلفن همراه، می توانند با 
مشاهده تمامی پروژه ها، نظر بدهند.« 
علیرضا زاکانی در این گردهمایی که 
در برج میلاد برگزار شد، به راه های 
دیگر مشارکت شــهروندان اشاره 
کرد و گفــت: »در کنار این امکان، ما 
از طریق مناطق و نواحی، تقســیم 
کاری صورت دادیم تا بتوانیم بسیج 
شویم و سراغ مردم برویم تا به شکل 
حضوری نظرات آنها را دریافت کنیم.« 
به گزارش همشــهری، عنوان این 
نرم افزار مذکور »من شهردارم« است.

مکث
عطاءاللهرفیعیآتانی

رئیس مرکز مطالعات و برنامه ریزی شهر 
تهران: طرح نظرســنجی با نمونه آماری 
9هزارنفــری در بیــن شــهروندان بــالای 
۱5سال مناطق 22گانه شهرداری تهران 
از خــرداد تــا مهــر امســال توســط مرکــز 
مطالعات انجام شد و عملکرد شهرداری 
مناطــق در حوزه هــای فنــی و  عمرانــی، 
شهرســازی و معمــاری، حمل ونقــل و 
ترافیک، اجتماعی و فرهنگی و خدمات 

شهری ارزیابی می شود. 

سیداحمدعلوی
رئیس ستاد توان افزایی سمن های تهران: 
قــرار اســت هســته ای از دانشــگاه های 
مختلف با عنوان هســته خلاق و نوآوری 
برای ارائه پیشــنهادها و مدیریت شهری 
تشــکیل شــود؛ چراکــه هــدف بهبــود 
کیفیت زندگی شهری شهروندان است و 
دانشجویان با دغدغه ها و تخصص های 
خــود می تواننــد در ایــن امر بــه مدیریت 

شهری کمک کنند.

محمدصائبی
معــاون روابــط عمومــی مرکــز ارتباطات 
و امــور بین الملــل شــهرداری تهــران: 
نمایشــگاه »عکس برتــر« در ایســتگاه 
متــروی ۱۷شــهریور  بــا هــدف تقدیــر از 
عکاســان مناطــق 22گانــه شــهرداری 
برگــزار و 22تصویر از هــر منطقه معرفی 
می شــوند. همچنین در این نمایشــگاه، 
عــکاس ۳تصویر  ویــژه   به عنــوان نفرات 

اول تا سوم برگزیده می شوند.

طرح های علمی باید کاربردی باشند
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران

 هر عملی اگر می خواهد درست و منطقی انجام شــود، بایستی بر مبانی علمی استوار باشد و برای 
کارهای علمی هم ابتدا باید کارهای تحقیقاتی و پژوهشی انجام داد. انجام کارهایی که مبنای پژوهشی 
و تحقیقاتی دارد، قطعاً منجر به کوتاه شدن زمان اجرای پروژه، مقرون به صرفه بودن از لحاظ مالی و 
در نهایت کیفیت مناسب می شود و خوشبختانه می بینیم مدیریت شهری تلاش دارد تا با استفاده از 
پتانسیل های مطالعاتی بتواند در مدت کوتاهی پروژه ها را اجرایی کرده و هزینه زمانی آن را کاهش 
و کیفیت آن را ارتقا دهد. امروزه بسیاری از کلانشهرها به خصوص تهران دچار بحران های متعددی 
چون آلودگی هوا، ترافیک، کمبود آب و... است که می توان با تکیه  بر پژوهش و تحقیق و استفاده 

از نیروهای خوش فکر، متخصص و جوان راهکارهای برون رفت از مشکلات و بحران ها را احصا کرد.

مکث

برخیازاقداماتمدیریتپسماند

 55غرفه
 پسماند خشک دیگر 
از آبان ۱۴۰۱به سطح 

شهر اضافه شد.

 80تن
 پسماند  تر روزانه از 
میادین میوه و تره بار 
جمع آوری می شود.

 5500تن 
 روزانه زباله وارد
 مرکز آرادکوه 

می شود.

 445غرفه
 پسماند خشک در 
سطح شهر تهران 

وجود دارد.

  750تن 
پسماند روزانه در کارخانه 

MRF پهنه کوهک  
بازیافت می شود.

 4749مبدا 
تولید پسماند 

مدیریت ذخیره سازی 
را برعهده گرفته اند.
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